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متر و معیار موجود عادلانه نیست

دستیار: کمیته ملی پارالمپیک کمکی به ما نکرد

خبر

پاداش میلیاردی برای مدال آوران المپیک
هیأت اجرایی کمیته ملی المپیک به مدال آوران المپیک 
هیأت  می دهد.  میلیاردی  پاداش  سکو  پای  پاریس، 
۱۷۸ روز مانده به المپیک پاریس، در جلسه  اجرایی 
تعیین  را  پای سکو  پاداش میلیاردی  صبح دیروزش، 
کرد. طبق مصوبه هیأت اجرایی مدال آوران طلا، نقره و 
برنز به ترتیب 10، 4 و 2 میلیارد تومان پاداش می گیرند. 
البته برای مربیان، سرمربیان و کادرفنی بالاترین رنگ 
مدال هم پاداش در نظر گرفته شده، مثلاً اگر ورزشکار ۴ 
میلیارد گرفته، ۴ میلیارد هم به سرمربی داده می شود، ۴ 
میلیارد هم در اختیار رئیس فدراسیون قرارمی گیرد که ۵۰ 
درصد آن را به سرمربی پرداخت کند و بقیه آن بین اعضای 
کادرفنی که در این مدال دخیل بودند، پرداخت می شود. 
المپیک توکیو پاداش پای سکو برای مدال آوران،  در 
۱۰هزار یورو طلا، ۵ هزار یورو نقره و ۳۵۰۰ یورو برنز بود. 
ایران تاکنون دارای ۱۴ سهمیه قطعی؛ یک سهمیه مردان 
دوچرخه سواری جاده، سه سهمیه زنان و یک سهمیه مرد 
در تیراندازی، یک سهمیه مردان و یک سهمیه زنان در 

تکواندو و هفت سهمیه مردان در کشتی است.

17 فدراسیون  بررسی می شوند
سید مناف هاشمی دبیرکل کمیته ملی المپیک، بعد از 
جلسه دیروز هیأت اجرایی در جمع خبرنگاران حاضر 
شد.  او از در دستور کار قرار گرفتن 17 فدراسیون در 
سه دسته گفت: بعد از بازی های آسیایی هانگژو کارمان 
را آغاز کردیم. فدراسیون های المپیکی را که به پاریس 
اعزام خواهند شد به 3 دسته تقسیم کردیم. رشته هایی 
را که اطمینان و امید به مدال داریم در اولویت اول قرار 
داده ایم مثل رشته های کشتی، تکواندو و وزنه برداری. 
رشته های دیگری را که شانس کسب سهمیه داریم، اما 
شانس مدال کمی کمتر است را در گروه دوم قرار دادیم. 
گروه سومی هم داریم که این گروه چه از طریق  سهمیه و 
چه وایلدکارت به المپیک می رسند، اما اولویت ما در این 
گروه بیشتر حمایتی است. با این تفاسیر 17 فدراسیون 
را در دستور کار خود قرار داده ایم که جلسات را با آنها 
آغاز کرده ایم. کار گروه اول و دوم تمام شده و جلسه با 
گروه سومی ها هم امروز احتمالاً جمع بندی خواهد شد.«
او درخصوص آخرین شرایط لباس و اسم کاروان، تصریح 
کرد: تمام مباحث پشتیبانی کاروان در حال طی شدن 
از المپیک  است. فرآیند خوبی دنبال می شود. قبل 
پاریس تمام کارها انجام خواهد شد. تجربه خوبی در 
هانگژو داشتیم و قطعاً از آن استفاده خواهیم کرد. 
نیاز است برای برخی  ورزشکاران پرواز بیزینس گرفته 
شود و به همین دلیل تا یک یا دو ماه آینده آنها را هم 

نهایی خواهیم کرد.

قبل از 
اینکه به 

تایلند برویم 
اسبقیان 

قول داده که 
حمایت کند 

و این کار را 
می کند

تیم ملی بسکتبال با ویلچر ایران روزهای 
عجیبی را پشت سر می گذارد. این تیم به 
دنبال کسب سهمیه پارالمپیک است اما 
هنوز به طور قطعی مشخص نیست که اگر 
سهمیه را بگیرد به بازی های پارالمپیک 
اعزام می شود یا نه؟ تصمیمی که محمد 
آن  را  ملی  تیم  سرمربی  دستیار   رضا 
عادلانه نمی داند: »متر و معیار کمیته 
ملی پارالمپیک باید عادلانه باشد. نباید 
بسکتبال با ویلچر و سایر رشته ها را کنار 

والیبال نشسته قرار داد.«

آقای دستیار توقع داشتیم قهرمان 
شوید و با سهمیه برگردید.

خودمان هم چنین انتظاری داشتیم ولی 
البته  با استرالیا خیلی سخت شد.  بازی 
خوب شروع نکردیم وگرنه برنده می شدیم.
قبل از اینکه به بازی با استرالیا برسیم، 

می خواهم که کمی درباره بازی ژاپن 
صحبت کنید. بعد از باخت در هانگژو 

اینجا دوبار شکستش دادید.
بارها به مسئولان کمیته ملی پارالمپیک 

ژاپن  به  گفتیم که در هانگژو شانسی 
باختیم اما کسی حرف ما را قبول نکرد. 
اینجا ژاپن آمده بود که سهمیه پارالمپیک 
را بگیرد؛ روی ساکشان نوشته بودند به 
پاریس خوش آمدید اما تمام رؤیای این 

تیم را به باد دادیم.
نحوه تقسیم سهمیه ها برای 

پارالمپیک هم منصفانه نیست؛ 
قبول دارید؟

تمام  که  بوده  این  پارالمپیک  منشور 
کشورها و قاره ها که در المپیک حضور 
دارند، باید بتوانند سهمیه بگیرند اما 
الان با این برنامه ریزی از قاره آفریقا تیمی 
نمی تواند در پارالمپیک حضور داشته 
باشد. قهرمان این قاره به فرانسه می آید 
اما این جا نمی تواند حریف سایر کشورها 
شود. این نحوه تقسیم سهمیه منصفانه 
بیشتر  را  والیبال  وش  ر من  نیست. 
می  پسندم. قهرمان قاره ها می آیند و دو 

سهمیه هم برای گزینشی می ماند.
ولی در مسابقات آسیا و اقیانوسیه 
نسبت به پارالمپیک فاصله کمی با 

استرالیا داشتیم.
برنده  برنده می شدیم  اول  اگر کوارتر 
بودیم. در سه کوارتر برنده بودیم اما 
چون خوب شروع نکردیم بازی از دست 
را  باید قدر موقعیت ها  ج شد.  ما خار
البته استرالیا تیم بسیار  می دانستیم. 

لمپیک  ا پار ر  د حتماً  و  ست  ا خوبی 
می درخشد. در توکیو با 40 امتیاز اختلاف 
پرتاب های آخر  اگر  اینجا  باختیم ولی 
را  سهمیه  می شد  تبدیل  امتیاز  به  ما 
می گرفتیم. البته خیلی هم بد نشد. با 
حضور در فرانسه فرصت داریم که با چند 
تیم خوب دیگر بازی کنیم و در آستانه 
بازی ها  به  آمادگی کامل  با  پارالمپیک 
برویم. شاید قسمت بود که ما در فرانسه 

سهمیه پارالمپیک را بگیریم.
ولی شاید اصلاً به فرانسه اعزام نشوید؟

قبل از اینکه به تایلند برویم اسبقیان قول 
داده که حمایت کند و این کار را می کند.

ولی با مصوبه کمیته ملی پارالمپیک شاید 
منطقی نباشد که به فرانسه اعزام نشوید.

کمیته ملی پارالمپیک حتی برای تایلند 
هم کمکی نکرد. گفتند بروید برگردید 
بعد در خدمت شما هستیم. داستان 
لمثل  ضرب ا ن  هما لمپیک  ا پار با  ما 
بدهید  پول  چقدر  هر  است؛  قدیمی 
آش می خورید. بها بدهند می درخشیم، 

ندهند این ورزش از بین می رود.
مثل فوتبال 5 نفره.

دقیقاً به مسئولان کمیته ملی پارالمپیک 
همین را گفتم. فوتبال 5 نفره نایب قهرمان 
پارالمپیک بود اما با برنامه ریزی کمیته ملی 
پارالمپیک به توکیو اعزام نشد و امسال در 

هانگژو تیم پنجم یا ششم بود.

حیف است که بسکتبال با ویلچر هم 
چنین سرنوشتی داشته باشد.

ملی  کمیته  معیار  و  متر  که  دارم  اعتقاد 
یک  در  اگر  نیست.  عادلانه  پارالمپیک 
انفرادی و رکوردی ورزشکاری که  ورزش 
نمی تواند حتی در بین 10 نفر هم باشد ولی 
به پارالمپیک اعزام شود؛ ظلم است اما در 
رشته های تیمی نمی تواند یک برد یا یک 

باخت معیار مناسبی باشد.
کمیته ملی پارالمپیک رشته های تیمی 

را با والیبال نشسته مقایسه می کند 
ولی این رشته را در دنیا فقط دو سه 

کشور خیلی خوب پیگیری می کنند.
این مقایسه خوبی نیست. تمام فینال هایی 
که ما در والیبال نشسته داشتیم تکراری 
است. امیدوارم به دوستانم در این رشته 
بر نخورد اما شما مقایسه کنید، ببینید در 
بسکتبال با ویلچر تمام فینال ها متفاوت 
است اما در پارالمپیک والیبال نشسته 
معمولاً بین دو کشور و نهایت سه کشور 
برگزار می شود. در بسکتبال با ویلچر دوره 

قبل ژاپن به فینال رسید.
با این وضعیت چه امیدی دارید که به 

فرانسه اعزام شوید؟

اسبقیان خیلی از ما حمایت کرد. قبل 
از اینکه به تایلند برویم گفت شما بروید 
و تلاش کنید سهمیه بگیرید اگر موفق 
نشدید من هستم و کمک می کنم و واقعاً 
ما روی حرف او حساب کردیم. چون در 
این مدت خیلی به ما کمک کرده بود. 
علاوه بر این می توانیم اسپانسر بگیریم 
یا کمی در هزینه صرفه جویی کنیم ولی 

به فرانسه برویم.
الان که معاون ورزش شده و حتماً 

خیلی می تواند مؤثر باشد.
حتماً، روی کمک او حساب کردیم.

مصاحبه

محسن وظیفه
خبرنگار

خسروی وفا در جمع وزنه برداران
محمودخسروی وفا رئیس کمیته ملی المپیک کشورمان به همراه مناف هاشمی دبیرکل 

کمیته ملی المپیک و تعدادی از مسئولان ورزش کشور در ادامه بازدید های سرزده خود 
از فدراسیون های المپیکی کشورمان به فدراسیون وزنه برداری رفتند و ضمن دیدار با 
مسئولین و چهره های سرشناس و نامدارالمپیکی این رشته از شرایط این مجموعه و 
برنامه ریزی فدراسیون درمسیر المپیک مطلع شدند. گفتنی است تیم ملی وزنه برداری 

کشورمان برای حضور در بازی های المپیک 2024 پاریس 2 مسابقه انتخابی دیگر)آسیایی 
ازبکستان و جام جهانی تایلند( را پیش رو دارد و قطعاً بعد از حضور در این دو رویداد تکلیف 

قطعی 3 سهمیه المپیکی کشورمان در اوزان 89، 102 و +102 کیلوگرم مشخص خواهد شد. 
مصطفی جوادی، رضا دهدار و علی داودی 3 گزینه اصلی تیم ملی وزنه برداری ایران برای کسب 

سهمیه ورودی به بازی های المپیک 2024 پاریس هستند و باید منتظر ماند و دید که نهایتاً تکلیف این 
سه ملی پوش برای حضور در بازی های المپیک پاریس چه می شود.

پایان کارایرانی ها در المپیک زمستانی
پرونده ایرانی ها در المپیک زمســـتانی با  پایان کاراســـکی بازان صحرانوردی بســـته شـــد. 

تیم ایران با ۵ اســـکی باز 2رشـــته اســـکی آلپایـــن و صحرانوردی در المپیک زمســـتانی 
شـــرکت کرد. 3جوان ایرانی دیروز در رقابت های اســـکی صحرانوردی ۷/۵ کیلومتر 
کلاســـیک المپیـــک زمســـتانی جوانـــان ۲۰۲۴ رقابت کردنـــد که ملیـــکا میرزایی و 
پرســـتو آبسالان با پشـــت سر گذاشـــتن 4ورزشـــکار به ترتیب در رتبه ۷۲ و۷۳ قرار 

 گرفتند. امیرمحمد ابوالحســـن زاده هم با پشت ســـر گذاشتن ۱۱ اسکی باز، رتبه ۶۷ 
را گرفـــت.  نتیجه ای که بهتریـــن نتیجه تاریخ حضـــور ایران در ادوار گذشـــته المپیک 

زمســـتانی جوانان از لحـــاظ کمی و  کیفی بود.  ایـــران برای اولین بار 3نماینده در اســـکی 
صحرانوردی جوانان المپیک زمســـتانی داشـــت و از نظر کیفی هم ابوالحســـن زاده برای اولین 

بار ۱۱ ورزشـــکار از جمله اســـکی بازان یونان، کلمبیا، تایپه، برزیل، لبنان، تایلند و مقدونیه را پشـــت 
ســـر گذاشـــت. دختران ایران هم رقبایی از کلمبیا، لبنان، مقدونیه و تایپه را پشـــت ســـر گذاشتند.


